



前往歐盟

前往歐盟

歐洲是很容易造訪的地方，尤其在2011年頒布持台灣護照的旅客，享有免簽證待遇後更是如此。各式現代化交通工具，使旅客能在最短的時間內，在歐洲境內穿梭自如，這也意味著，不需要花太多時間在交通上，旅客便能盡情探訪美麗風情，體驗不同文化和品嚐各式美食。

為了使遊客的旅途順利，歐盟更建立了旅遊網，幫助旅客在其28個會員國內暢行無阻，無論遊客是度假或出差，都能在該網上找到各類實用建議、有用秘訣或是相關資料，像是該如何取得醫療保健或使用手機。請按此造訪該網站

若你想瞭解更多歐洲的旅遊地區，可以瀏覽此網站，能為您提供更多訊息

簽證

自2011年1月11日起，台灣護照持有者已不需簽證即可進入歐盟進行短期停留。但若您要在歐盟停留或學習超過90天以上，或是希望工作，你仍需申請會員國簽證，如有任何會員國簽證相關疑問，請聯絡各會員國在台辦事處。

歐盟申根免簽常問問題與答案

1. 這項免簽待遇有何實質意義？

這代表台灣護照持有人如欲進入申根地區國家，以及羅馬尼亞、保加利亞，賽普勒斯和克羅埃西亞等四個非申根會員國，在180天內累計停留期間不超過90天，可享有入境免簽證待遇，但意欲在當地工作者除外。若累計停留期間超過90天，無論是受聘、定居、探親或求學，臺籍人士仍須向相關會員國個別申請簽證。

2. 持台灣護照者可以免簽方式到哪幾個歐盟/申根會員國？

免簽適用於歐盟所有會員國及四個申根國家(冰島、列支敦斯登、挪威、瑞士)。此制度也適用於英國及愛爾蘭，因這兩國已於2009年給予台灣免簽待遇。

3. 申根區國家與其他歐盟會員國是否有不同？

是。申根區國家適用共同國界管理，在申根區國家間交通並不會通過國境檢查，但去非申根歐盟國家時，仍須經過國境檢查。

4. 台灣各種護照是否都享有免簽待遇？

適用於所有載明持有人身分證字號的台灣普通護照。該護照必須是在最近十年內核發，且必須在你預計離開申根會員國時，最少仍有三個月的有效期。

外交護照以及公務護照持有者，應於前往歐盟前向目的地的會員國駐台辦事處確認其護照之有效性。

免簽待遇不適用於未載明持有人身分證字號的台灣護照。

5. 如果我要為商務理由前往歐盟或申根區任何國家，如開會、短期訓練、展覽等，而停留期間不超過90天我需要簽證嗎？

不需要。

6. 在申根地區國家機場轉機需要簽證嗎？

不需要。台灣護照持有人於申根區免簽證待遇包括在申根區機場內轉機(或於申根區內以其他方式轉乘)。台灣護照持有人可以在未持有簽證的情況下通過國際航班的轉機區或是旅經多個申根會員國後離境。

7. 我若希望在歐洲求學不超過九十天，我仍須申請簽證嗎？

如果你只計畫停留不超過九十天則不須要。

但若你希望延長停留時間，在學習期間改變居留身份或是在申根區工作，你必須離開申根區，回到台灣(或是目前居住的國家)，向希望長期學習或工作的會員國申請國簽證。

無論如何，學習期間超過九十天的學生也必須申請簽證。

8. 若欲前往某一個申根會員國結婚，需要申請簽證嗎？

如果只是為了舉辦婚禮，則不需要簽證，但如果要停留超過90天，則有可能必需辦理簽證。請向您未來居住國家的在台辦事處詢問相關事宜。

9. 若前往申根會員國工作，但期間不超過90天，需要申請簽證嗎？

大多數申根會員國要求有意前往工作的外籍人士申請工作簽證與工作許可證，即使工作期間不超過90天亦然。

請向申根會員國駐台辦事處(或是您目前居住的國家)詢問是否需要辦理工作簽證。

10. 每次能在申根地區停留多久？

在任何180天的期間內，您可最多停留90天。進出申根地區沒有次數限制，但180天內的停留時間不得超過90天。

11. 180天的期限如何計算？

180天指的是停留在申根區每一天的前180天。意思就是您在申根區停留中的任何一天，不得



Travel to the EU from Taiwan

Visiting the EU

Europe is an easy region to visit, especially since the adoption of the Schengen visa waiver in 2011 in favour of Taiwanese passport holders. Modern means of transportation let you travel between diverse European destinations in the shortest time possible. This allows you to visit different landscapes, experience different cultures and taste different cuisines all in a short span of time.

To help you do that, the EU has established websites dedicated to giving advice on travelling in its 28 member countries. Whether you are on holiday or on business, you will find practical advice and helpful tips on a range of subjects, from what documents you need, to getting healthcare and using your mobile phone. You may access the site by clicking [here](#).

If you would like to research a bit more what different destinations within Europe have to offer, you may visit [this site](#) for more information.

Visas

Since 11 January 2011, Taiwanese passport holders no longer need a visa to travel to the EU for short stays. However, member states national visas are still required if you intend to stay or study for longer than 90 days, or to work for any period of time. For more information on national visas, you should contact the member states offices in Taiwan.

1. What does the visa waiver mean in practice?

For short term visits of up to 90 days within a period of 180 days, no visa is needed by holders of Taiwanese passports. They can travel to the Schengen area or the four

Member States not yet fully applying the "Schengen acquis" (Romania, Bulgaria, Cyprus and Croatia). For employment even if it is less than 90 days, for visits of more than 90 days such as for settlement, for family reunification or studies, Taiwanese passport holders still require a national visa issued by the Member State concerned.

2. To which Member States can Taiwanese passport-holders travel visa-free?

No short stay visa is required for travel to all EU Member States and to the four associated countries (Iceland, Liechtenstein, Norway and Switzerland) which are part of the Schengen area. This regime includes the UK and Ireland which have already waived the short stay visa obligation in 2009.

3. Is there a difference between the Schengen-area and the other EU-member states?

Yes. The countries of the Schengen-area apply common border control regulations. There are no border controls when travelling between these countries. When travelling to the other non- Schengen-member states, border controls are still in place.

4. Does the exemption apply to all types of passports?

The visa exemption applies to all ordinary Taiwanese passports which contain the identity card number of the holder. The passport needs to have been issued within the previous 10 years and needs to be valid at least 3 months after the intended date of departure from the territory of Member States. For diplomatic and service/official passports please confirm with Member States offices in Taiwan before your trip to the Schengen area.

The exemption from the visa requirement does not apply to holders of passports issued by Taiwan which do not include an identity card number.

5. Do I need a visa to visit any Member State of the Schengen area for business, such as attending meetings, training course, or exhibition for short stay of less than 90 days?

No

6. Do I need a visa to transit at airports in the Schengen Area?

No. The visa waiver for Taiwan passport holders also covers transits at airports (or elsewhere) in the Schengen area. Transit without a visa is possible both through the international transit areas of airports, but also when leaving those areas in case of transits through several Member States.

7. Do I need a visa if I wish to study in Europe for less than 90 days?

No if you only plan to study for less than 90 days.

Yet, if you want to extend your stay, change your status or work in the Schengen area

☰ 最新消息

首頁

> 新聞中心

> 最新消息

有關網路謠傳持中華民國(臺灣)護照者須另提出臺灣身分證以憑登機事，外交部嚴正澄清此為錯誤消息

日期：2018/07/30 資料來源：公眾外交協調會

2018/07/30

第188號新聞稿

有關近日網路群組流傳「航空公司收到通知，因臺灣不屬於國家，自7月25日起實施持中華民國護照者要另外提出臺灣身分證以憑登機，致有國人於加拿大赴英國登機受阻」事，外交部嚴正澄清此為錯誤訊息，籲請國人切勿誤信謠傳，避免以訛傳訛，導致國人無謂擔心，甚至影響出國規畫。

目前英國和歐盟給予我國人的免簽證待遇均規定「護照資料頁載有國民身分證統一編號之中華民國普通護照持有人可享有免簽證待遇」，此項規定未有改變，而國際民航組織（ICAO）提供各國航空公司查驗旅客登機的資訊亦是如此。外交部業就本案洽繫歐洲經貿辦事處（EETO）及英國在台辦事處（BOT）提請注意及協助對外澄清。

此外，外交部另查詢國際航空運輸協會（International Air Transport Association, IATA）網站資訊，亦載明我國人持有外交部核發的護照載有國民身分證統一編號者，得以免簽證入境英國。

我國人現享有167個國家或地區的免簽證、落地簽證或其他簽證便利待遇，出國商旅便利省時又有尊嚴，請國人放心持用。倘有國人確因部分航空公司人員不熟悉我國人免簽證待遇規定，於登機時遭遇困擾，請即聯繫鄰近駐外館處提供相關協助。（E）

Statement on the access to the Schengen area for Taiwanese passport holders

Taipei, 30 July 2018

In light of recent developments, the representative offices of Schengen countries and of the European Union office in Taipei would like to reiterate that Taiwanese passport holders can freely access the Schengen area for short term visits of up to 90 days within a period of 180 days.

They can do so by using their Taiwanese ordinary passport, as long as the passport contains the identity card number of the holder, has been issued within the past 10 years and is valid for at least 3 months after the intended date of departure from the Schengen area – as has been the case since 2011.

No changes are foreseen to this policy.

持中華民國護照者入境申根國家

2018年7月30日，台北

鑒於近日相關事件，歐洲經貿辦事處與申根會員國於此再次聲明，持有效中華民國護照者不需申請簽證即可入境申根國家，在180天內最多可停留90天的待遇。

此免簽待遇自2011年起開始施行，適用於過去10年所發行載有中華民國國民身分證統一號碼的中華民國有效護照，並於離境申根國家時，護照效期須至少3個月以上。

此項政策並無預期任何修正。